
معــاون وزیــر جهــاد کشــاورزی:
موافـق عرضـه کـل گنـدم کشـور در

بورس کالا هستیم

معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به این که اجرای سیاست قیمت
تضمینی در بورس کالا از طرحهای موفق بخش کشاورزی در چند سال اخیر
بوده است گفت: موافق عرضه تدریجی کل گندم کشور در بورس کالا

هستیم.

 

عباس کشاورز در گفتگو با خبرگزاری تسنیم گفت: اجرای سیاست قیمت
تضمینی ذرت و جو در بورس کالا هم به نفع تولیدکننده و هم به نفع
صاحبان صنعت دامداری و مرغداری و به طور کلی گروه های مصرفکننده
بوده است؛ از این رو موافق عرضه کل گندم کشور در بورس کالا هستیم
که البته با توجه به حجم بالای آن، در بازه زمانی ۲،۳ ساله به سود

کشاورزان، تولید و دولت خواهد بود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی افزود: نکته مهم این است که شروع هر
کاری به آسانی امکانپذیر نیست؛ اما اجرای سیاست قیمت تضمینی در
بورس کالا از طرحهای موفق بخش کشاورزی در چند سال اخیر بوده است،
به طوری که امروز دولت هیچ نگرانی برای اجرای سیاست خرید تضمینی
و ورود به بازار ذرت ندارد و پس از ذرت، شاهد اجرای این طرح برای
جو و موفقیت آن بودیم؛ از این رو در مورد گندم هم عرضه پرحجم در
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بورس کالا آغاز شد، به طوری که واحدهای صنفی صنعتی گندم موردنیاز
خود را از طریق بورس تامین می کنند.

وی با بیان اینکه در سالهای آینده شاهد توسعه معاملات کشاورزی در
بورس خواهیم بود و در خصوص عرضه گندم در بورس نیز نگرانی وجود
ندارد، گفت: برای عرضه گندم تولیدی کشور در بورس نگرانی وجود
ندارد؛ اما به طور طبیعی نمیتوان در شرایط فعلی همه ۱۱ میلیون تن

گندم کشور را روی تابلوی بورس برد.

این مقام مسئول تصریح کرد: از این رو، برنامه این است که حداقل
کسانی که فعالان واحدهای صنفی و صنعتی هستند، مثل کارخانههای
ــایر ــکویت و س ــی، بیس ــدگان شیرین ــارانی و تولیدکنن ــد ماک تولی
تولیدکنندگانی که برای تولید داخلی و صاردات خود به گندم و آرد

نیاز دارند، از بورس اقدام به خرید گندم کنند.

وی افزود: ضمن اینکه توصیه میشود گندم بر مبنای تقاضای این
گروهها و با خصوصیاتی که این واحدهای تولیدی میخواهند، در بورس
عرضه کنیم؛ چرا که گندم برای هر مصرفی شرایط و خصوصیات خاصی را

میخواهد.

کشاورز تاکید کرد: من معتقدم اگر گندم کل کشور طی دو سه سال
آینده و به تدریج در بورس عرضه شود و دولت هم با اجرای این سیاست
و برای عرضه کل گندم تولیدی کشور در بورس موافقت کند، فشار بالای

مالی ناشی از مداخلات دولت در خرید گندم کاهش مییابد.

وی در ادامه تصریح کرد: وزارت کشاورزی کاملا موافق عرضه کل گندم
تولیدی کشور به مرور در بورس است؛ اما موضوع اینجاست که در حال
حاضر سیاست خرید تضمینی برای گندم موردنیاز برای مصارف نان
اجتناب ناپذیر است؛ ولی اگر طی دو سه سال برنامه عرضه را اجرایی

کنیم، شاید دولت هم در آینده گندم خود را از بورس خریداری کند.

وی بر لزوم فرهنگسازی و آشنایی کشاورزان با مکانیسم معاملات بورس
تاکید کرد و گفت: در این راستا باید کشاورزان را با این سیستم
معاملاتی آشنا کنیم تا بتوانیم به سرعت در مسیر عرضه محصولات

کشاورزی در بورس حرکت کنیم.

کشاورز با اشاره به پرداخت سریع مطالبات کشاورزان با عرضه محصولات
این حوزه در بورس کالا در قالب سیاست قیمت تضمینی، اظهار کرد:
اجرای این سیاست در بورس باعث شد تا دولت به جای پرداخت کل وجه



محصول، مابه التفاوت نرخ فروش در بورس با قیمت تضمینی را بپردازد
و به عبارت دیگر بار مالی تحمیل شده بر بودجه دولت با کمک بورس
کالا بسیار کم شد. ضمن اینکه کشاورزان هم از دریافت پول ناشی از

فروش محصولاتشان در سریع ترین زمان ممکن راضی هستند.

معاون وزیر جهاد کشاورزی در پایان اظهار کرد: به نظر من اجرای
سیاست قیمت تضمینی در بورس برای محصولات مختلف خیلی زود رونق
میگیرد؛ حتی پیشنهاد عرضه سیب زمینی در بورس هم وجود دارد، چراکه
اختلاف بین قیمت مصرف کننده و عرضه کننده این محصول خیلی زیاد
است. حال آنکه این بورس شرایط برد برد را در اختیار طرفین
میگذارد که هم می تواند به مصرف کننده کمک کند و هم به نفع

مصرفکننده است.


